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ACTA DEL CONSELL DE CIUTAT    

Sessió ordinària 15/06/2021 
 
Data: 15 de juny de 2021 
Hora: 18h 
Lloc: Sessió per videoconferència Zoom 
 
Assistents:  

Presidenta: Mireia Ingla, Alcaldessa 
Sots presidenta: Tana Collados Lludó 
Presidència delegada: Marco Simarro 
 

Vocals: 

Carmela Fortuny Camarena, representant grup JuntsXSant Cugat 
 Pere Soler Artalejo, representant grup PSC 
Lourdes Lorente,  representant grup CUP 
Xavier Barbany,  representant Consell de Barri Mira-sol 
Carles Castell Puig, representant Xarxa per la conservació de la Natura 
Àlvar Roda Fàbregas, representant Consell de Barri Nucli Antic  
Rebeca Galán, Associació Gilgal 
Clàudia Massé, Fundació Plus Salut 
Segundo Iglesias Millan, representant Taula d’Habitatge 
Xavier Humet Cienfuegos-Jovellanos, vocal 
Roger Ricart Ivern, representant Consell de Cultura 
Martí Rius, representant Taula de Mobilitat 
Cristina Urriza, representant Fundació Avan 
Robert Savé, representant Taula d’Emergència Climàtica 
Bibiana Tesanovic, representant Fridays for Future 
 
Excusats:  

Ferran de Juan Fané, representant del Consell de Barri del Centre Est 
Assumpta Bailac Puigdellivol, vocal 
 

Per part de l’Oficina de Participació Ciutadana: 

Marco Simarro, regidor de Participació i Acció als Barris 
Marina Casals Tres, sotsdirectora de Participació Ciutadana i Acció als Barris 
Albert Mallol Mateu, tècnic de Participació Ciutadana i Barris 
 

ORDRE DEL DIA 

1. Benvinguda de l’Alcaldessa 
2. Aprovació de l’acta anterior 
3. Resum de sessions sobre Pla de Xoc 
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4. Reformulació del Consell de Ciutat 
5. Presentació bases i calendari Concurs Monument d’homenatge a les víctimes del COVID i 
impacte de la pandèmia 
6. Elecció de representants al jurat Concurs Monument 
7. Proposta d’adhesió a la Declaració de Salut i Natura 
8. Torn dels representants de Consell de Ciutat, consell sectorials i taules de participació 
9. Cloenda 
 

Desenvolupament de la sessió: 

Es podrà consultar la gravació i la documentació de la sessió al següent enllaç: 
https://www.youtube.com/channel/UCV1TPja-2e2XT0_QAskK97Q/videos 
 

 

1. Benvinguda de l’Alcaldessa 

L’Alcaldessa i presidenta del Consell de Ciutat, Sra. Mireia Ingla, obre la sessió del consell: 
Bona tarda a tothom, vicepresidenta del Consell de Ciutat, portaveus dels grups municipals, 
regidor de Participació, conselleres i consellers, m’alegro molt de veure-us, esperem que la 
propera reunió, ara que la situació està millorant, pugui ser presencial, que en tenim moltes 
ganes. Abans de començar l’ordre del dia, avanço que donaré  la paraula als portaveus dels 
grups abans del punt de precs i preguntes. Dit això, en aquest Consell donarem  compte dels 
encàrrecs que teníem com a Consell de Ciutat: la voluntat que el Consell de Ciutat s’impliqui 
en tots els monogràfics de la COVID,  el monument a l’homenatge a les víctimes i persones 
afectades per la COVID, la reformulació del Consell de Ciutat per tal que sigui un òrgan al 
servei de la ciutat i finalment portem una proposta concreta a càrrec del Carles Castell. Posar 
en valor aquest canal que ha estat el vehicle a disposició de tothom per anar traslladant 
inquietuds, dubtes, apreciacions com a eina útil.  
 

2. Aprovació de l’acta anterior 

No consta cap esmena, per tant es dona per aprovada l’acta de la sessió anterior per 
assentiment.  
 

3. Resum de sessions sobre Pla de Xoc 

La Sra. Alcaldessa passa la paraula al regidor Sr. Marco Simarro. El regidor fa un recull de les 
sessions de debat que s’han portat a terme sobre la pandèmia i  sobre el què s’està fent a la 
ciutat des dels diferents àmbits municipals. Hi havia un total de cinc sessions previstes però 
finalment se’n van fer tres, perquè dues, les d’Activitat econòmica i Activitat educativa, 
cultural, esportiva i de joventut no van tenir prou quòrum. Eren sessions preparades 
prèviament. En el cas de les altres tres: Entorn urbà i natural, Emergència social i Mobilitat, 
energia i seguretat es va poder parlar, valorar que són espais interessants perquè donen 
proximitat i raó de la feina que es fa des de l’Ajuntament. El regidor està obert a qui vulgui 
comentar alguna cosa sobre aquest format de sessions de debat més aprofundides que es 
posa a sobre la taula per intentar millorar-les. Les poden fer arribar en el mateix consell, per 
correu electrònic, a Alcaldia, a ell mateix o a Participació. 
 
4. Reformulació del Consell de Ciutat 
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El regidor Sr. Marco Simarro explica que el consell té per ara dos grans objectius: el primer és 
treballar des de les actuacions al voltant de les conseqüències de la pandèmia i el segon 
millorar el funcionament del Consell i per això cal detenir-nos a mirar el reglament, veure què 
es pot millorar fent-lo més representatiu i àgil. Es pretén que tingui més autonomia, que hi 
hagi més contacte de forma periòdica amb la població amb convocatòries obertes i que el 
Consell de Ciutat sigui un òrgan pont entre ciutadania i l’Ajuntament. Us farem una proposta 
de modificació del reglament i la proposarà per a qui vulgui treballar-lo. El nou format es vol 
tenir abans de finalitzar el mandat. Farem una proposta de convocatòria i a l’inici del curs 
vinent es farà un recordatori.  
La Sra. Alcaldessa demana si algú té alguna aportació a fer.  
El Sr. Àlvar Roda demana participar en la reformulació del consell i el seu reglament.  
El Sr. Carles Castell demana si es pot dir ara o s’ha d’esperar al curs que ve. El Sr. Marco 
Simarro diu que si es vol participar ja es pot dir, perquè així es sabrà qui està interessat en el 
moment de fer la convocatòria.  
El Sr. Xavier Barbany suggereix de fer un correu i el Sr. Marco Simarro recull la proposta. 
L’Alcaldessa resumeix que els Srs. Àlvar Roda, Carles Castell i Xavier Barbany hi estan 
interessats i el Sr. Robert Savé escriu al xat que també.  
 

5. Presentació bases i calendari Concurs Monument d’homenatge a les víctimes del 

COVID i impacte de la pandèmia 

La Sra. Alcaldessa dona la paraula a la Sra. Marina Casals, sots directora de Participació 
Ciutadana, perquè expliqui aquest punt. Fa un resum del treball fet fins ara sobre el 
monument. Explica que s’han elaborat les bases del concurs. Exposa els criteris generals de 
valoració i els criteris aportats pel Consell de Ciutat i Taula d’Arts Visuals. També s’ha previst 
un comitè de selecció de les obres amb diverses persones representants:  
 
-dues persones membres del Consell de Ciutat,  
-dues persones membres de la Taula d’Arts Visuals i Plàstiques del Consell de Cultura,  
-un/a representant del Consell d’Infants 
-un/a  representant del Consell de Joves 13/16 
-un/a  representant de la Taula de la Gent Gran del Consell Sectorial de Serveis Socials, Sanitat 
i Ciutadania 
-la Sra. Esther Madrona tinenta alcalde de Cultura, Educació, Universitats, Esports, Joventut, 
Memòria històrica, o persona en qui delegui 
-la Sra. Mireia Ingla, alcaldessa, o persona en qui delegui,  
-Actuarà com a secretari un tècnic de Cultura amb veu però sense vot.  
 
La dotació econòmica prevista és de 20.000 euros.  Les bases estan redactades, revisades i la 
seva aprovació està prevista al juny. 
Es dona torn de paraula: el Sr. Àlvar Roda demana que no sigui una acció localista i que es 
tingui en compte que és un tema global i que té una afectació general i demana que consti en 
acta. La Sra. Alcaldessa comenta que el monument és un tribut que vol fer la ciutat de Sant 
Cugat. El Sr. Carles Castell comenta si hi ha un element simbòlic que qualsevol racó es pogués 
fer ressò d’aquest homenatge. A través del xat el Sr. Robert Savé afegeix que el monument 
sigui un cant al futur, a l’esperança, al record i al recolliment i que és molt particular per a ell.  
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6. Elecció de representants al jurat Concurs Monument 

El Sr. Marco Simarro comenta que es preveu comptar amb dos representants membres del 
Consell de Ciutat per al jurat.  Demana si algú hi està interessat. La Sra. Rebeca Galán 
s’apunta. El Sr. Xavier Humet també s’apunta. S’aprova que aquestes dues persones  siguin 
els representants del Consell de Ciutat al comité de selecció del concurs. El Sr. Carles Castells 
pel xat comenta que és una tria immillorable. El Sr. Marco Simarro es posarà en contacte amb 
ells. 
 

7. Proposta d’adhesió a la Declaració de Salut i Natura  

El Sr. Carles Castell comenta la Declaració sobre la interdependència entre salut i natura a 
Catalunya. Ja es va enviar la documentació de la Declaració fa dies als membres del consell. 
És una declaració que surt a partir d’uns debats de fa dos anys. Les conclusions eren enfortir 
les relacions entre la natura sobre la salut. Aquesta declaració és una estratègia comuna 
entre l’administració pública, entitats, sector privat i recerca per afavorir la interrelació entre 
la salut de la societat i de la natura a Catalunya. Hi ha uns punts de partida relacionats entre 
natura i salut, que són: Reconeixement dels beneficis de la natura sobre la salut de les 
persones, necessitat d’una natura sana i ben conservada, foment dels estils de vida sans i el 
contacte regular amb la natura, potenciació de la naturalització de les ciutats, garantia de 
l’accés equitatiu a la natura. Hi ha una taula intersectorial amb set línies de treball que són: 
Promoure un model de salut basat en la prevenció, l’empoderament de les persones i en la 
salut comunitària, integrar la salut en els plans territorials, urbanístics i d’infraestructures, 
desplegar la prescripció de natura, conservar i restaurar els espais agraris i el patrimoni 
natural tant fora com dins de les ciutats, augmentar i millorar la infraestructura verda i blava 
urbana i periurbana, promoure i facilitar la implicació ciutadana en l’augment, gestió i gaudi 
dels espais verds i blaus, afavorint l’accés equitatiu a la natura, incrementar la recerca 
científica i la difusió de les evidències relatives als beneficis que la natura aporta a la salut.  
El Sr. Carles Castell demana que Sant Cugat sigui la punta de llança com li agradaria que 
també ho fos en el 0,5% de l’IBI destinat a la conservació de la regió metropolitana, cal ser 
pioners en això i que faci de taca d’oli i d’altaveu. Hi haurà iniciatives que s’engegaran a partir 
d’ara i li agradaria que Sant Cugat hi sigui present i sigui model de municipi que es preocupa 
pel benefici mutu de la salut global.  
El Sr. Marco Simarro demana al Sr. Carles Castell com s’ha de procedir amb la declaració. El 
Sr. Carles Castell diu que ho ha dut al Consell de Ciutat perquè aquest elevi al ple municipal 
l’adhesió a la declaració.  
La Sra. Alcaldessa diu que el Consell de Ciutat ho farà arribar als grups municipals per fer la 
valoració política de la situació i a partir d’aquí es vehicularà com altres propostes. Així 
constarà en acta i queda gravat.  
El Sr. Robert Savé comenta pel xat que estar-hi adherits com a ciutat és una bona cosa.  
El Sr. Xavier Barbany recolza que sigui des del ple que s’adhereixi perquè és tota la ciutat qui 
pren aquesta decisió.  
El Sr. Carles Castell queda a disposició per si cal preparar alguna documentació per dur la 
declaració al ple i posteriorment fer arribar als promotors l’acord de ple. El ple és un bon 
paraigües per obrir un marc de qualsevol projecte que aparegui. Agreix que s’aposti per 
aquesta línia i la bona disposició.  La Sra. Alcaldessa accepta fer-ho així.  
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8. Torn dels representants de Consell de Ciutat, consell sectorials i taules de participació 

 
És el torn dels representants dels consells de barri, els consells sectorials i les taules si volen 
aportar una resum de la feina que fan els seus respectius espais de participació.  
Hi ha dues persones representants que volen fer aportació: 
 

- El Sr. Segundo Iglesias de la Taula d’Habitatge comenta que ahir van tenir reunió de 
la Taula i els van explicar l’estratègia de creació  d’habitatge públic. A Sant Cugat hi 
ha 19 espais destinats per fer habitatge públic a diferents barris de la ciutat que 
estarien acabats entre 2023 i 2028 . Està ben encarrilat. En algun lloc que pot haver 
problemàtica amb el veïnat pels habitatges, però amb bona intenció de tots podem 
crec que es pot tirar endavant per fer habitatge de qualitat. Jo ho vaig veure molt 
interessant perquè la perspectiva és molt bona. Com que estic també a la Plataforma 
de Pensionistes, vaig preguntar si per la creació d’habitatge s’havia agafat el solar de 
la residència de la gent gran i em van dir que no. 

- La Sra. Rebeca Galán comenta que està implicada en emergència social a través de 
l’associació Gilgal. Comenta que el darrer any ha estat molt dur però com a ciutat 
s’ha pogut recolzar i ajudar les persones de manera eficient. Hem pogut fer front  a 
l’emergència social i s’ha pogut resoldre prou bé perquè s’ha fet entre tothom. 
Considera que som un municipi acollidor. Agraeix la feina feta a nivell d’entitats i 
també per part de la xarxa de voluntariat. 

 
Respecte la necessitat d’habitatge públic, el Sr. Xavier Barbany suggereix que es vagi 
avançant en base a processos participatius. Apunta que a Mira-sol es va fer un procés 
participatiu per Can Cabassa i creu que aquest model s’hauria de fer extensiu a altres llocs. 
Si es fa així,  el veïnat se sentirà part integrada i les associacions de veïns, també. Permet que 
el tema de l’habitatge avanci de manera consensuada. 
La Sra. Alcaldessa agraeix l’aportació i diu que es tindrà en compte 
La Sra. Bibiana Tesanovic agraeix a través del xat el canvi del bus per un d’híbrid.  
Tot seguit dona pas als portaveus dels grups municipals: 

- La Sra. Carmela Fortuny  vol manifestar al Consell de Ciutat que el seu grup defensa 
un model urbanístic a escala humana en sòl residencial i no industrial. I demanem 
que el creixement de la ciutat es faci des del consens. També vull felicitar el Sr. Carles 
Castells per la Declaració de Salut i Natura i que com a grup polític hi donen suport. 
Desitja Bona Festa Major a tothom.  

- La Sra. Lourdes Llorente agraeix la feina dels membres del Consell i creu que a la 
ciutat hi ha molt de talent i que cal aprofitar-lo. 

- El Sr. Pere Soler subscriu el que acaba de dir la Lourdes i agraeix la feina de la gent de 
Participació i la participació de totes les persones que participen en els diferents 
espais de participació i en les trobades. Esperona a seguin aportant idees i creativitat. 

 
Precs i preguntes 

La Sra. Tana Collados  diu que ha estat un honor participar el consell i ser vice-presidenta. 
Vol expressar un neguit de la gent de Valldoreix sobre mobilitat, en concret sobre l’excés de  
 



 

6 

 

 
 
velocitat en alguns carrers que es converteixen en rondes no declarades. Vol saber com es fa 
la limitació de velocitat. Demana que es posin limitadors i si fa falta elements punitius.  
La Sra. Alcaldessa proposa traslladar el tema per tractar-lo a la taula de mobilitat 
El Sr. Pere Soler diu que s’ha posat en marxa la zona 30 a tot el municipi i els coixins 
berlinesos.  
La Sra. Marina Casals llegeix els xats diferents comentaris sobre la mobilitat: inquietud sobre 
la velocitat per senyals més grans que es vegin, reduir la velocitat per reduir la contaminació, 
falten autobusos ecològics, reduir la velocitat dels patinets i de les motos, hi ha un local que 
és una pizzeria a Coll Favà que van ràpid per la vorera i podrien anar en bicicleta.  
Sra. Rebeca Galan diu que calen senyals més grans perquè els conductors vegin clar que han 
de baixar la velocitat. Comenta que falten més busos eco i denuncia que els patinets van molt 
ràpids. 
El Sr. Martí Rius apunta opcions de reducció de la velocitat amb aprimament de la calçada 
d’asfalt, per tal que l’espai dedicat als cotxes sigui més estret. Es pot fer canviant l’espai on 
estan aparcats els cotxes i posar un carril bici. Son mesures d’urbanisme tàctic que són fàcils 
de fer. Envia l’enllaç al xat d’uns articles  sobre aquest tema.  
 
https://www.bloomberg.com/news/articles/2014-10-06/why-12-foot-traffic-lanes-are-
disastrous-for-safety-and-must-be-replaced-now 
 
https://commonedge.org/jeff-speck-on-walkable-city-rules-cars-and-why-bikes-make-
streets-safer-for-everyone/ 
 

9. Cloenda 

La Sra. Alcaldessa agraeix les aportacions i dona per finalitzat el Consell de Ciutat.  Comenta 
que aquest any hi ha Festa Major, escampada pel territori, el programa està al web i hi ha una 
app. Desitja Bona Festa Major, bones vacances estiu i agraeix a tothom la implicació amb la 
ciutat. 
 
Finalització de la sessió 

La presidenta aixeca la sessió a les 19:02 hores, de la qual s’estén aquesta acta. 
 


